
Protokół Nr 4.2013 
ze wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Górzyca  

 odbytego w dniu 20 maja 2013 r.  godz. 1500 
 
1) Komisji Rewizyjnej; 
2) Komisji Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej; 
3) Komisji Sfery Socjalnej. 
 
W posiedzeniu, któremu przewodniczyła Wiceprzewodnicząca Rady Gminy 
Janina Bryl udział wzięli członkowie poszczególnych Komisji zgodnie z 
listami obecności, stanowiącymi załącznik do niniejszego protokołu, oraz 
zaproszeni goście (lista gości stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Janina Bryl o godzinie 1500 otworzyła 
posiedzenie Komisji i po powitaniu członków Komisji i gości oświadczyła iż 
zgodnie z listami obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 8 radnych 
Rady Gminy Górzyca /listy obecności w załączeniu. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady spytała czy radni wnoszą inne propozycje do 
porządku posiedzenia. 
 
Następnie  przedstawiła  porządek posiedzenia 
 
Porządek posiedzenia: 
 

1. Sprawozdanie ze stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
działania Komendy Powiatowej Policji w 2012 r. 

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII.140.2013 Rady 
Gminy Górzyca z dnia 22 marca 2013 r. w sprawie terminu, 
częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

3. Projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze 
inkasa oraz wyznaczenie inkasentów i określenie wysokości ich 
wynagrodzenia.  

4. Projekt uchwały w sprawie zasad wydzierżawiania części nieruchomości 
stanowiących drogi wewnętrzne będące własnością Gminy Górzyca. 

5. Sprawozdanie z działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Żabicach za 
2012 r. 

6. Informacja w sprawie przynależności Gminy Górzyca do Celowego 
Związku Gmin CZG-12. 

7. Wolne wnioski i informacje. 
 

Realizacja porządku obrad: 

 



 
Ad. 1 
Sprawozdanie ze stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
działania Komendy Powiatowej Policji w 2012 r. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że sprawozdanie zostało złożone 
Radzie Gminy i na sesji będzie omówione przez przedstawicieli Komendy 
Powiatowej Policji. Otworzyła dyskusję. 
 
- Radny Ireneusz Grzesiak zgłosił następujące pytania: 
*Punkt dzielnicowy mieści się w Górzycy jednak policjanci są niedostępni? 
*Czy na terenie Gminy Górzyca został ktoś ukarany za spożywanie alkoholu                  
w miejscach publicznych i właściciele psów nietrzymanych na uwięzi? 
*Są przypadki spożywania alkoholu w miejscach publicznych. Brak patroli 
policjantów i ewentualnej interwencji? 
 
- Radna Anna Wasilewska spytała od czego zależy liczba etatów policjantów 
dzielnicowych w Gminie Górzyca? 
 
Wiceprzewodnicząca poinformowała, że na ww. pytania przedstawiciele 
Komendy Powiatowej Policji odpowiedzą na sesji. 
 
Opinia komisji sfery socjalnej  w wyniku głosowania jawnego pozytywna: 
wynik głosowania 5 głosów „za”. 
 
Ad. 2 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII.140.2013 Rady Gminy 
Górzyca z dnia 22 marca 2013 r. w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Projekt uchwały przedstawi i omówi w zastępstwie Zastępcy Wójta Anny 
Kwiek, Katarzyna Łapkin – stażystka. W uzasadnieniu poinformowała, że  
związku z rezygnacją Pana Krzysztofa Kaszkowiak ze stanowiska sołtysa 
sołectwa Górzyca, dnia 10 maja 2013 r. zostały przeprowadzone wybory 
uzupełniające sołtysa sołectwa Górzyca na kadencję lat 2013-2015. Na sołtysa 
sołectwa Górzyca został wybrany Pan Ryszard Dębiński. 
 
Brak dyskusji. 
 
Opinia komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej  w wyniku 
głosowania jawnego: na stan 6 osób składu komisji obecnych na posiedzeniu 
jest 2, wynik głosowania 2 głosy „za”. 
 

 



Ad. 3 
Projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa oraz 
wyznaczenie inkasentów i określenie wysokości ich wynagrodzenia.  
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb. 
Uzasadniając poinformowała, że zgodnie z art 18 ust.2 pkt 8 ustawy z dnia                 
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2001 r Nr 142, poz. 1592 ze 
zmianami) do wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał 
w sprawach podatków i opłat w granicach określonych w odrębnych ustawach 
(ustawa o podatkach i opłatach lokalnych, podatek rolny). Zgodnie z art. 6 b 
ustawy z dnia 15 listopada 1984 r. o podatku rolnym, art. 6 ust 12 ustawy z dnia 
12 stycznia 2013 r o podatkach i opłatach lokalnych oraz art. 6 ust 8 ustawy                
z dnia 30 października 2002 r. o podatku leśnym Rada Gminy może zarządzać 
pobór podatku rolnego podatku od nieruchomości oraz podatku leśnego                   
w drodze inkasa oraz określać inkasentów i wysokość wynagrodzenia za inkaso. 
 
- Radny Krzysztof Urbański spytał czy we wszystkich uchwałach wskazuje się 
inkaso w wysokości 10%? 
Sekretarz Gminy odpowiedziała, że uchwała reguluje wysokość inkasa 
inkasentów. 
 
Opinia komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej  w wyniku 
głosowania jawnego: na stan 6 osób składu komisji obecnych na posiedzeniu 
jest 2, wynik głosowania 2 głosy „za”. 
 
Ad. 4 
Projekt uchwały w sprawie zasad wydzierżawiania części nieruchomości 
stanowiących drogi wewnętrzne będące własnością Gminy Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Sławomir Czapłon Podinspektor  ds.  
budownictwa, inwestycji, gosp. przestrzennej i dróg. W uzasadnieniu 
poinformował, że ustawa o drogach publicznych określa zasady gospodarowania 
drogami gminnym, pozostawiając do właściwości Wójta i Rady Gminy 
zarządzanie drogami wewnętrznymi (tj. niezaliczonymi do żadnej kategorii dróg 
publicznych). Zgodnie z art. 30 ust. 2 pkt 3 ustawy o samorządzie gminnym, do 
zadań Wójta należy w szczególności gospodarowanie mieniem gminnym. 
Zgodnie z art. 18 ust. 1 pkt 9 lit. a) w/w ustawy zasady obciążania  
nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas dłuższy niż 
3 lata lub na czas nieoznaczony, o ile ustawy szczególne nie stanowią inaczej, 
wymaga podjęcia uchwały rady gminy. Uchwała rady gminy jest wymagana 
również w przypadku, gdy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat 
strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest ta sama 
nieruchomość. Do czasu określenia zasad Wójt może dokonywać tych czynności 

 



za zgodą rady gminy. Umieszczanie w drodze wewnętrznej urządzeń 
infrastruktury technicznej, obiektów budowlanych, reklam i tablic 
informacyjnych odbywa się na okresy przekraczające 3 lata, stąd też potrzeba 
ustanowienia zasad wydzierżawienia nieruchomości stanowiących drogi 
wewnętrzne. 
 
Opinia komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej  w wyniku 
głosowania jawnego: na stan 6 osób składu komisji obecnych na posiedzeniu 
jest 2, wynik głosowania 2 głosy „za”. 
 
Ad. 5 
Sprawozdanie z działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Żabicach za 2012 
r. 
 
Sprawozdanie  przedstawiła i omówiła Kierownik Warsztatu Terapii Zajęciowej 
Monika Karasińska.  
 
- Radna Anna Wasilewska spytała jaki jest powód zmniejszenia liczby 
uczestników WTZ? Ponadto zapytała ile jest osób oczekujących? 
Kierownik WTZ Monika Karasińska odpowiedziała, że zmiana liczby 
uczestników WTZ spowodowana jest różnymi powodami, m.in. chorobą, 
wykluczeniem  z uwagi na brak aktywności zawodowej i współpracy, 
zatrudnieniem. Dodała, że jedna osoba oczekuje na umieszczenie w placówce 
WTZ. 
 
Opinia komisji sfery socjalnej  w wyniku głosowania jawnego pozytywna: 
wynik głosowania 5 głosów „za”. 

 
Ad. 6 
Informacja w sprawie przynależności Gminy Górzyca do Celowego Związku 
Gmin CZG-12. 
 
Informację przedstawił i omówił Wójt Gminy Robert Stolarski.  
 
- Radny Ireneusz Grzesiak stwierdził, że teraz po wejściu w życie nowej ustawy 
„śmieciowej” nie ma nasze sensu członkostwo w CZG-12. Dodał, że CZG-12 
nawet nie przystąpiło do realizacji tematu śmieci. 
Wójt odpowiedział, że w CZG-12 będzie zlokalizowany t.zw. RIPOK – 
Regionalna Instytucja Przetwarzania Odpadów Komunalnych. Dodał, że Gmina 
Górzyca jest członkiem Związku Międzygminnego. 
 
- Radny Krzysztof Krupa spytał, która z gmin członkowskich posiada zaległości 
w płatnościach składki członkowskiej? 

 



Wójt odpowiedział, że Słońsk. 
 
- Radny Krzysztof Urbański stwierdził, że w ostatnim okresie obiór odpadów 
segregowanych przez CZG-12 następował nieregularnie i z tego powodu przy 
posesjach przez kilka dni pozostawały worki z odpadami, niektóre zostały 
uszkodzone przez zwierzęta. Radny spytał czy CZG-12 jest zobowiązany do 
prowadzenia gospodarki finansowej jak gmina? 
Wójt odpowiedział, że faktycznie CZG-12 nie dotrzymało terminu odbioru 
segregowanych śmieci. Poinformował, że CZG-12 obowiązuje dyscyplina 
finansowa zgodnie z ustawą o finansach publicznych i posiada nadzór 
Regionalnej Izby Obrachunkowej nad swoją działalnością. 
 
Opinia komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej  w wyniku 
głosowania jawnego: na stan 6 osób składu komisji obecnych na posiedzeniu 
jest 2, wynik głosowania 1 głos „za” i 1 głos „przeciwny”. 
 
Ad. 7 
Wolne wnioski i informacje.  
 
- Radny Krzysztof Urbański poinformował, że jeszcze nie została wykonana 
korekta drzew w Pamięcinie przy placu zabaw. 
 
- Radny Ireneusz Grzesiak poinformował, że na jego zgłoszenie o dokonanie 
korekty drzew przy drodze do Odry w Górzycy również nie została wykonana. 
W piśmie zawarta była informacja, że do 30 kwietnia to zostanie wykonane. 
Wójt odpowiedział, że na sesji radni otrzymają wyjaśnienie tej sprawy. 
 
- Radny Ryszard Dębiński zgłosił konieczność wykonania chodnika do stacji 
PKP w Górzycy. 
Wójt odpowiedział, że jeżeli będą możliwości to chodnik zostanie wykonany.  
 
Z uwagi na brak dalszej dyskusji Wiceprzewodnicząca zakończyła wspólne 
posiedzenie komisji godz. 1600. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy  
  (-) Janina Bryl 

Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 

 


